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Studentská komora Rady vysokých škol má za sebou poslední rok v tomto stálém zasedání. Velkým                              
tématem byla samozřejmě finální fáze přípravy novely vysokoškolského zákona, zvláště reformy                                
doktorského studia. Dále jsme aktivně přistoupili k tématům finanční podpory studentů a pokračujeme                      
v intenzivnější komunikaci směrem k veřejnosti a metodické podpoře studentů v akademických senátech. 
V tomto ohledu jsme zveřejnili příručku senátora a organizovali jsme několik diskuzních setkání se                                  
senátory v souvislosti s aktuálně řešenými tématy. 

Pokračovali jsme v aktivní komunikaci s předními představiteli vlády a našich partnerů. Proběhly                                           
bilaterální schůzky s ministrem školství Mikulášem Bekem, ministrem práce a sociálních věcí Marianem 
Jurečkou a ministrem financí Zbyňkem Stanjurou. Jedním z hlavních témat těchto schůzek byla novela 
doktorského studia v České republice a zapojení studentů do sociálních podpor jako je nárok na peněžitou 
pomoc v mateřství nebo započtení doby studia do důchodového systému. 

Tento rok byly také navrženy a schváleny změny Statutu RVŠ vedoucí k větší reprezentativnost                                          
a nezávislosti Studentské komory RVŠ. Další debaty o formě ukotvení národní studentské reprezentace                        
se povedou v následujícím stálém zasedání. 

Studentská komora Rady vysokých škol systematicky prosazuje změny na základě schváleného                                                     
Programového prohlášení SK RVŠ 2021–2023 a tento rok byl v tomto ohledu mimořádně úspěšným. Věřím, 
že na tyto úspěchy dokážeme navázat i v dalším stálém zasedání. 

Michal Farník 
předseda SK RVŠ
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Organizace komory 
Rok 2023 byl pro Studentskou komoru, rokem plným akcí a pravidelných zasedání. Pravidelné zasedání 
komory se i letos nekonala jenom v Praze. V průběhu jara hostilo zasedání VUT v Brně. Pražská zasedání 
hostili: Univerzita Karlova a České vysoké učení technické v Praze. Všechna zasedání komory byla i ve 
třetím roce stálého zasedání usnášeníschopná.  

V souvislosti s organizací jednání SK RVŠ proběhlo celkem devět zasedání, z toho tři proběhla v rámci 
výjezdních zasedání a to konkrétně: 

    Červen 2023, Vysoká škola Ekonomická v Praze  
    Září 2023, Univerzita J. E. Purkyně v Ústí nad Labem 
    Prosinec 2023, Vysoké učení technické v Brně  

Pokračovala práce na doplnění obsahu webu komory, aby byl užitečným rozcestníkem informací pro 
studentky a studenty nejen v akademických senátech. Zapojení členů a členek komory zůstalo i po 3. rok 
stálého zasedání velmi vysoké. Udržení aktivních členů v komoře pomohlo každoroční rozesílání informací 
o aktivitě jednotlivých delegací na plénech SK RVŠ předsedům univerzitních senátů.  

Na rok 2023 jsme získali centralizovaný rozvojový projekt od MŠMT, kteří zaštítilo VUT a MUNI. Projekt 
pomohl zprofesionalizovat akce SK RVŠ a v rámci něho vznikly dokumenty pro studentské senátory.  

Ke konci roku Studentská komora založila nový interní komunikační kanál na WhatsApp, který značně 
urychluje komunikaci.  
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Vnější vztahy a PRASK PR
Na sociálních sítích komory se pokračovalo i v tomto roce ve vysoké frekvenci příspěvku nejen na                                     
Facebooku, Instagramu ale i na důležitá témata využívaný Twitter.  

Dosah Facebook stránky, tedy počet lidí, kteří viděli jakýkoli obsah stránky nebo o stránce, za rok 2023 činil 
přes 32 000 návštěvníků, za rok 2023 bylo zveřejněno 82 příspěvků. Dosah na Instagramu nabyl hodnoty                       
2  772 jedinečných účtů, které viděly některý z příspěvků a příběhů aspoň jednou. Návštěvnost Facebook 
stránky byla 5 103 návštěv a medián reakcí se zvýšil o 67 % a instagramový účet zaznamenal celkem 2 797 
návštěv. Lze tak uzavřít, že oba profily získávají na popularitě. Hodnoty jsou k 26. 11. 2023  

Součástí PR aktivit SK RVŠ pokračovala komunikace s novináři a novinářkami věnujícím se tématům                                
vysokoškolského prostředí. Předseda M. Farník byl několikrát osloven pro stanoviska k důležitým otázkám 
vysokoškolských studentek a studentů. Studentská komora takto častěji zasahuje do veřejného prostoru                     
a je součástí širšího dialogu. Začátkem semestru 2023/2024 rezonovala téma cen kolejí pro studenty.                                          
Předseda M. Farník se objevoval v událostech tří největších televizních kanálů tedy CNN Prima News,                             
TV Nova a České televizi.  

Pracovní skupina pro PR byla zapojená do finalizace obsahu pro web komory. Vypracovala také několik 
promo materiálů. 

V rámci PR aktiv byla komora prezentovaná na ISIC tour po univerzitách Touhle cestou jsme oslovili                             
přibližně 6000 studentů.  
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Pracovní skupina pro zahraniční záležitosti
V oblasti zahraniční spolupráce bylo nejvýznamnější skutečností odstartování projektu ESC ACADEMY PRO. 
Jedná se o dvouletý projekt Evropské komise, který má podpořit expanzi Evropského průkazu studenta.       
SK RVŠ je jedním z partnerů projektu společně s Evropskou studentskou unií, ISICem či např. Estonskou 
studentskou unií. V rámci listopadového programu jsme se zúčastnili oslav 70 let existence ISICu a zároveň 
školení k uvedené iniciativě, na základě kterého uskutečníme v příštím roce celodenní konferenci pro 
zástupce vysokých škol.  

SK RVŠ je taktéž nadále zastoupena v Radě pro programy Erasmus+ a Evropský sbor solidarity. Aktivně se 
zajímáme i o téma evropských univerzitních aliancí, K. Grygarová se zúčastnila II. Fóra Evropských                   
univerzitních aliancí v Barceloně. 

SK RVŠ v Evropské studentské unii

SK RVŠ zůstala nadále aktivní v Evropské studentské unii 
(ESU), kdy se zúčastnila obou valných shromáždění i dvou 
European Students' Convention. ESU se na těchto akcích 
věnuje vysoce aktuálním tématům jako je například umělá 
inteligence, duševní zdraví studentů či evropské volby. Na 
valných shromáždění pravidelně připomínkujeme přijímané 
dokumenty a naši členové V. Říčanová, P. Malák a D. Solak se 
zapojili do ad-hoc pracovních skupin, které pracují v průběhu 
roku. 
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Legislativní komise
Na začátku roku 2023 byl zvolen do čela komise Jakub Sláma (ČVUT). Jak již bylo zmíněno, tento rok 
proběhlo mezirezortní připomínkovací řízení novely zákona o vysokých školách. Členové legislativní 
komise se účastnili dlouhých jednání LK RVŠ ale i pracovních schůzí MŠMT se zástupci ČKR a RVŠ.  

Nový předseda komise se ihned začal aktivně podílet na přípravě zákona o vývoji, inovacích a transferu 
znalostí. Byl členem pracovní skupiny na Úřadu vlády a aktivně komunikoval zvláště změny ve specifickém 
vysokoškolském výzkumu. 
Předložený dokument do mezirezortního připomínkovacího řízení byl poměrně odlišný od výstupu 
pracovní komise a SK RVŠ dále tento dokument připomínkuje. Probíhají jednání o zrušení SVV a začlenění 
těchto prostředků do DKRVO. Studentská komora se snaží vyjednat záruky, které zajistí vynaložení peněz 
směrem k výzkumu prováděného studenty vysokých škol. 

Vzhledem k překryvu členů komise s Předsednictvem SK RVŠ se legislativní aktivity přelévaly do práce 
jiných komisí a těles. 

Pracovní skupina pro zahraniční záležitosti
Bilaterální spolupráce 

Nadále udržujeme dobré vztahy s partnerskými studentskými organizacemi ve střední Evropě.                                 
Místopředsedové se zúčastnili Konventu akademických senátorů a Valného shromáždění Studentské rady 
vysokých škol (ŠRVŠ). Zástupci SK RVŠ se taktéž zúčastnili letního festivalu EFOTT v Maďarsku, který pořádá 
partnerská organizace HÖOK a který byl spojen se setkáním Aliance V4+.  

V listopadu jsme se na pozvání Estonské studentské unie zúčastnili jejich valného shromáždění.                               
Spolupracujeme též s Ukrajinskou studentskou ligou, která usiluje o členství v ESU. 
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Komise pro vysokoškolskou samosprávu

Komise pro doktorské studium
Předsedkyni komise Karolinu Mahlerovou nahradil v únoru 2022 Miroslav Hala (VŠCHT).  Komise se aktivně 
podílela na připomínkování reformy doktorského studia a na plénech RVŠ dokázala obhájit navrhovanou 
podobu novely. SK RVŠ hraje významnou roli při komunikaci těchto změn směrem k RVŠ a akademické 
obci. 

V kontextu novely vysokoškolského zákona a nařízení vlády o standardech pro akreditace byl vytvořen 
dokument vzorového Standardu školitele/školitelky v doktorském studiu pro potřeby vytváření tohoto 
vnitřního předpisu na vysokých školách. Dokument vznikl ve spolupráci s ČAD a NAÚ a byl prezentován na 
semináři organizovaný ministerstvem školství. K oblastem popsaným v dokumentu se přihlásil svým                            
usnesením i Národní akreditační úřad. Debaty o změnách v nařízení vlády budou probíhat nejspíš během 
příštího roku. 

Na začátku roku započal projekt SECURE (Sustainable Careers for Researcher Empowerment), který                                
v následujících dvou letech bude sloužit k vytvoření opatření pro rozšíření společného rámce kariéry 
výzkumných pracovníků. V souvislosti s tím Eurodoc pořádal i každoroční mezinárodní konference pro 
mladé vědecké pracovníky s letošním tématem “A Sustainable Academia”. Celá akce proběhla ve švédském 
Uppsala a za SK RVŠ se jí účastnil náš delegát Ondřej Havelka. V rámci konference KRECoN pořádané                              
v Praze Eurodoc ocenil bývalou členku SK RVŠ Evu Hnátkovou za mimořádný přínos Eurodocu. 

Vedení komise se na začátku roku po Štěpánu Staňkovi stal Tomáš Reml (VŠE). Komise se věnovala                        
především vypracováním a dokončením dokumentu s názvem „20 priorit univerzity 21 století“, který rozvíjí 
programové prohlášení SK RVŠ a v některých bodech ho konkretizuje. Materiál obsahuje 20 bodů pro 
univerzitu 21. století, kterým by univerzity měly věnovat pozornost. Tento dokument slouží jako inspirace 
pro studentské senátory, kterým tématům je možné věnovat svoji pozornost.  

Dále se v komisi probírala témata spojená s finanční situací studentů, situace ohledně bezúročných půjček, 
sociálního stipendia a možné úpravy ubytovacího stipendia.  

Vzhledem k náplni komise v minulých dvou letech a malé potřebě komunikovat stav vysokoškolské                            
samosprávy jako celku plánujeme v následujících letech rozšířit portfolio komise o ekonomické a sociální 
záležitosti studentů. 

Bilaterální spolupráce 

Nadále udržujeme dobré vztahy s partnerskými studentskými organizacemi ve střední Evropě.                                 
Místopředsedové se zúčastnili Konventu akademických senátorů a Valného shromáždění Studentské rady 
vysokých škol (ŠRVŠ). Zástupci SK RVŠ se taktéž zúčastnili letního festivalu EFOTT v Maďarsku, který pořádá 
partnerská organizace HÖOK a který byl spojen se setkáním Aliance V4+.  

V listopadu jsme se na pozvání Estonské studentské unie zúčastnili jejich valného shromáždění.                               
Spolupracujeme též s Ukrajinskou studentskou ligou, která usiluje o členství v ESU. 
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Konference akademických senátorek
a senátorů 10.0

Desátá Konference akademických senátorek a senátorů byla organizována zástupci z Vysoké školy Báňské 
– Technické univerzity Ostrava.   

Témata konference byla:  
    Kolejné a investice do kolejí 
    Wellbeing a mentální zdraví studentek a studentů 
    Novela zákona o vysokých školách a Standard školitele  
    Spolupráce Ombudsosob a etických komisí 
    Podpora studentských organizací a PR studentských komor 

Konference se účastnilo přes 80 účastníků. Dále pracujeme na rozšíření zvaných hostů a atraktivitě této 
akce. 

Předsedkyni komise Karolinu Mahlerovou nahradil v únoru 2022 Miroslav Hala (VŠCHT).  Komise se aktivně 
podílela na připomínkování reformy doktorského studia a na plénech RVŠ dokázala obhájit navrhovanou 
podobu novely. SK RVŠ hraje významnou roli při komunikaci těchto změn směrem k RVŠ a akademické 
obci. 

V kontextu novely vysokoškolského zákona a nařízení vlády o standardech pro akreditace byl vytvořen 
dokument vzorového Standardu školitele/školitelky v doktorském studiu pro potřeby vytváření tohoto 
vnitřního předpisu na vysokých školách. Dokument vznikl ve spolupráci s ČAD a NAÚ a byl prezentován na 
semináři organizovaný ministerstvem školství. K oblastem popsaným v dokumentu se přihlásil svým                            
usnesením i Národní akreditační úřad. Debaty o změnách v nařízení vlády budou probíhat nejspíš během 
příštího roku. 

Na začátku roku započal projekt SECURE (Sustainable Careers for Researcher Empowerment), který                                
v následujících dvou letech bude sloužit k vytvoření opatření pro rozšíření společného rámce kariéry 
výzkumných pracovníků. V souvislosti s tím Eurodoc pořádal i každoroční mezinárodní konference pro 
mladé vědecké pracovníky s letošním tématem “A Sustainable Academia”. Celá akce proběhla ve švédském 
Uppsala a za SK RVŠ se jí účastnil náš delegát Ondřej Havelka. V rámci konference KRECoN pořádané                              
v Praze Eurodoc ocenil bývalou členku SK RVŠ Evu Hnátkovou za mimořádný přínos Eurodocu. 

Vedení komise se na začátku roku po Štěpánu Staňkovi stal Tomáš Reml (VŠE). Komise se věnovala                        
především vypracováním a dokončením dokumentu s názvem „20 priorit univerzity 21 století“, který rozvíjí 
programové prohlášení SK RVŠ a v některých bodech ho konkretizuje. Materiál obsahuje 20 bodů pro 
univerzitu 21. století, kterým by univerzity měly věnovat pozornost. Tento dokument slouží jako inspirace 
pro studentské senátory, kterým tématům je možné věnovat svoji pozornost.  

Dále se v komisi probírala témata spojená s finanční situací studentů, situace ohledně bezúročných půjček, 
sociálního stipendia a možné úpravy ubytovacího stipendia.  

Vzhledem k náplni komise v minulých dvou letech a malé potřebě komunikovat stav vysokoškolské                            
samosprávy jako celku plánujeme v následujících letech rozšířit portfolio komise o ekonomické a sociální 
záležitosti studentů. 
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Další aktivity
Začátkem září se členové SK RVŠ účastnili konference Dny vzdělávací činnosti, kterou pořáda MŠMT.                           
Tématem konference bylo „Student*ka na prvním místě“. V panelu o důležitosti postavené studentek                          
a studentů na VŠ se účastnil i předseda Michal Farník.  

V říjnu proběhli dvě akce pro studentské zástupce v akademických senátech. Diskusní setkáni bylo                              
především na téma novely zákona o vysokých školách. Na setkáni navazovala přednáška k rozpočtům na 
VŠ od doc. Janíčka. Akce proběhly ve dvou termínech, 13. října na VUT v Brně a 27. října na ČVUT v Praze.                   
V květnu se tajemnice SK RVŠ Anna Kruljacová a Michal Farník účastnili panelové diskuze o studentském 
zapojení do kontroly kvality na vysokých školách na konferenci Hodnocení kvality vysokých škol                                           
v organizaci Masarykovy univerzity.  

Několik členů se taktéž podílí na hodnocení systému zajišťování kvality na slovenských univerzitách při 
kontrole institucionálních akreditací jakožto zahraniční hodnotitelé Slovenské akreditační agentury. 
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Začátkem září se členové SK RVŠ účastnili konference Dny vzdělávací činnosti, kterou pořáda MŠMT.                           
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V říjnu proběhli dvě akce pro studentské zástupce v akademických senátech. Diskusní setkáni bylo                              
především na téma novely zákona o vysokých školách. Na setkáni navazovala přednáška k rozpočtům na 
VŠ od doc. Janíčka. Akce proběhly ve dvou termínech, 13. října na VUT v Brně a 27. října na ČVUT v Praze.                   
V květnu se tajemnice SK RVŠ Anna Kruljacová a Michal Farník účastnili panelové diskuze o studentském 
zapojení do kontroly kvality na vysokých školách na konferenci Hodnocení kvality vysokých škol                                           
v organizaci Masarykovy univerzity.  

Několik členů se taktéž podílí na hodnocení systému zajišťování kvality na slovenských univerzitách při 
kontrole institucionálních akreditací jakožto zahraniční hodnotitelé Slovenské akreditační agentury. 

17. listopad
I letos se komora účastnila nejdůležitějšího svátku pro studenty se světovým rozsahem. Studentských 
oslav událostí z roku 1939 a 1989. Sedmnáctého listopadu se v ranních hodinách konalo pietní                                          
shromáždění u Hlávkovy koleje, které organizuje Nadace „Nadání Josefa, Marie a Zdeňky Hlávkových“. 
Této akce se SK RVŠ účastnila jako spolupořadatel a mezi řečníky byl předseda Studentské komory,                                
vice-Chancellor Oxfordské univerzity Irene Tracey, nebo také rektor ČVUT a rektorka Univerzity Karlovy. 

Po skončení shromáždění se plynule přešlo do studentského průvodu k památníku Jana Opletala a Václava 
Sedláčka, při kterém probéhlo pietní shromáždění. Aktem účastníky provedl místopředseda komory Damir 
Solak a krátké projevy pronesli rektor VUT Ladislav Janíček a předsedkyně ŠRVŠ, Zuzana Hozlarová.                           
Následovalo kladení věnců při doprovodu pěveckých sborů.  

Další upomínkovou akcí, které se komora účastní, je Svobodný Listopad. Zde byl tradičně pozván předseda 
komory jako řečník. SK RVŠ opět podpořila i oslavy mimo hlavního města, kde se účastni zástupci českých 
vysokých škol. Mezi jednu z významných akcí patří také Brněnský sedmnáctý, kde byl také položen věnec 
za Studenskou komoru a poprvé letos měla komora svůj stánek na této akci. V jednom z bloků proslovů 
vystoupil místopředseda Studentské komory Martin Horváth. 
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vice-Chancellor Oxfordské univerzity Irene Tracey, nebo také rektor ČVUT a rektorka Univerzity Karlovy. 

Po skončení shromáždění se plynule přešlo do studentského průvodu k památníku Jana Opletala a Václava 
Sedláčka, při kterém probéhlo pietní shromáždění. Aktem účastníky provedl místopředseda komory Damir 
Solak a krátké projevy pronesli rektor VUT Ladislav Janíček a předsedkyně ŠRVŠ, Zuzana Hozlarová.                           
Následovalo kladení věnců při doprovodu pěveckých sborů.  

Další upomínkovou akcí, které se komora účastní, je Svobodný Listopad. Zde byl tradičně pozván předseda 
komory jako řečník. SK RVŠ opět podpořila i oslavy mimo hlavního města, kde se účastni zástupci českých 
vysokých škol. Mezi jednu z významných akcí patří také Brněnský sedmnáctý, kde byl také položen věnec 
za Studenskou komoru a poprvé letos měla komora svůj stánek na této akci. V jednom z bloků proslovů 
vystoupil místopředseda Studentské komory Martin Horváth. 

Ceny Jana Opletala
Ceny Jana Opletala se pořádali znovu po dvou letech. Tentokrát Ceny Jana Opletala prošly velkými                             
změnami. Studentská komora navázala dlouhodobé partnerství se spolkem Díky, že můžem! Došlo                                   
k celkovému rebrandingu a úpravě Statutu Cen hlavně k rozšíření o dvě nové kategorie. Nyní je cena                         
udělována nejen za přínos vysokoškolskému prostředí ale i za přínos na střední škole a v kategorii mladých 
lidí do 30 let za občanskou angažovanost. Slibujeme si od toho rozšíření povědomí o Cenách i mimo                                
vysokoškolskou akademickou obec.  

Dále jsme se spolkem přistoupili k organizaci předávání Cen jako samostatné akce s důrazem na osoby 
laureátů. Taktéž jsme posílili PR aktivity hlavně v období podávání nominací.  

Sběr nominací probíhal přes měsíc a zasláno bylo celkem 34 unikátních nominací, což je velmi vysoký 
počet. Podotknout je třeba i skutečnost, že návrhy byly zaslány od všech možných navrhovatelů, které zná 
Statut Ceny Jana Opletala. O laureátech rozhodl Výbor CJO na konci října. 

Ceny byly uděleny 11. 11. 2023 v den výročí úmrtí Jana Opletala v Divadle Na zábradlí a odnesli si je: 
   v kategorii VŠ prostředí – Šárka Faicová z Fakulty společenských věd UK 
   v kategorii SŠ prostředí – Anežka Tetřevová z Gymnázia Luďka Pika v Plzni 
   v kategorií mladých do 30 let – Tobiáš Frýdl z Filmové a televizní fakulty AMU 
O Laureátech Cen se psalo v mediích a ke spolupráci byli osloveni známí influenceři.  

Cena se bude od tohoto roku předávat každý rok a věříme, že nastavený směr dodá Cenám Jana Opletala 
opravdový přívlastek nejvyššího studentského vyznamenání v České republice. 


